المستخلص عربي : 
تم اختيار ثلاث مناطق مختلفة من الجزء الجنوبي من الدرع العربي بغرض دراسة ظروف التحول السائد فيها وموقعها البنائي ، هذه المناطق هي على التوالي ( منطقة 1 شما خميس مشيط ) ( منطقة 2 – حول تثليث ) ( منطقة 3 – في أشماص ) 
تبين من دراسة تركيبية المناطق الأولى أن هناك ثلاث مراحل للتشوه أثرت على صخورها سميت على التوالي ( D.3 –D.2 – D.1 ) أما المنطقة الثانية فقد لوحظ أنها تأثرت فقط بالمرحلتين ( D.2 – D. 1 ) يتضح أثر المرحلة الأولى من التشوه ( D.1 ) في كل من المنطقتين الأولى والثانية من خلال التورق الشديد والتخطيط لبعض صخورها من أثر المرحلة الثانية ( D.2 ) فيتضح من طي لبعض صخور المنطقتين ، أما ما لوحظ على صخور المنطقة الأولى من طي مفتوح ، انفصام تشعبي وخطوط متقاطعة فإنه يعزى إلى تأثير المرحلة الثالثة ( D.3 ) تشير الدراسة الجيوكيميائية التي أجريت على صخور الأمفيبوليت والكوارتز وفلسبارشيست من كل من المنطقتين ، الأولى والثانية حيث أن هذه الصخور ذات أصل ناري ، فصخور الأفيوليت تعزى إلى بيئة البراكين القوسية التحول في كل من الثلاث مناطق لم يتجاوز سحنة الأفيوليت ( الحد الأعلى لدرجة الحرارة المقترحة هو 660° في المنطقة الأولى ) لوحظ في المنطقتين الثانية والثالثة أثراً للتحول بالتماس كما أنه لم يلاحظ أي أثر للتحول الإقليمي من النوع ذي الضغط المرتفع ودرجة الحرارة المنخفضة ( كما هو متوقع لمنطقة اصطدام الواح ) في هاتين المنطقتين والذي قد يعزى إلى التأثير القوي لتعرية . 
يمكن تلخيص النتائج المتحصل عليها : 
المنطقة الأولى : اعترت جزءً من بيئة البراكين القوسية . 
المنطقة الثانية والثالثة : اعتبرت جزءً من منطقة نطاق الدرع موضوع الدراسة وتأثيرها في الدراسة الباليومغناطيسية .
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Abstract: 
Was the choice of three different areas of the southern part of the Arabian Shield to study the conditions prevailing in the transition and its structural, these regions are respectively (Zone 1 tattoo Khamis Mushayt) (Zone 2 - about triangulation) (Zone 3 - in Ohmas)
A study of synthetic first areas that there are three phases of deformation affected the rocks named respectively (D.3-D.2 - D.1) The second area has been observed that it affected only the phases (D.2 - D. 1) The impact of The first phase of deformation (D.1) in each of the regions first and second through tawarruq severe and planning for some of the rocks of the impact of the second phase (D.2) Clearly it from the Collapse of some rock areas, and as noted on the rocks of the first area of ​​folding open, schizophrenia hyperlink and intersecting lines, it is due to the influence of the third phase (D.3) study indicates geochemical carried out on the rocks Alomviplit, quartz and Velsbarschyst from each of the two regions, the first and second as these rocks out of a bullet, Vckor Alaviuliet attributable to the environment volcanic arc transition in each of the three areas did not exceed the face Alaviuliet (the upper limit of the temperature of the proposed is 660 ° in the region I) was observed in the two second and third effect of turning seek and did not observe any effect of the transformation of the regional-type high-pressure and low temperature (as expected for the collision of plates ) in the two regions, which may be due to the strong influence of erosion.
Can summarize the results obtained:
First Zone: minor glitches part of the volcanic arc environment.
Region II and III: considered a part of the scope of the shield subject of the study and its impact in the study Albaleomgnatisah.
